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Abstract (en)
[origin: WO8809189A2] A liquid-injection instrument without needle comprises an elongated body in two separable parts placed end to end. The
first, so-called medical part comprises at least one cavity receiving a liquid-tight cell which contains the injection liquid and has a movable base
which, when displaced, forces liquid from the cell towards at least one variable-volume dosing chamber in the said first part which communicates
with a nozzle provided with an injector capable of forming a narrow jet of liquid following forcible expulsion of liquid from the dosing chamber. The
second, so-called motor part comprises a pneumatically controlled mobile assembly which effects alternating movements. The mobile assembly
comprises a working piston (52-233-420) and a control and propulsion spring (62-241-444) which acts on the piston when gradually compressed by
the movement of a plunger (52-276-445) caused by the pressure of compressed air in a gas-tight chamber (51-287) in the body. The movement of
the plunger continues until the spring is suddenly released and is accompanied by depressurization of the compressed air, ensuring rapid movement
of the piston and expulsion of the liquid from the dosing chamber (38-243-430), after which the plunger returns to its initial position.

Abstract (fr)
Appareil d'injection de liquide sans aiguille, comportant un corps allongé en deux parties séparables placées bout à bout, dont la première dite
médicale, comprend au moins un logement recevant une carpule étanche contenant le liquide à injecter et présentant un fond mobile dont le
déplacement réalise l'envoi de liquide depuis la carpule vers au moins une chambre de dosage à volume variable, ménagée dans ladite première
partie et communiquant avec une buse munie d'un injecteur propre à former un jet de liquide étroit consécutivement à un brutal refoulement du
liquide hors de la chambre de dosage et dont la seconde partie, dite moteur, comporte un ensemble mobile à mouvement alternatif et à commande
pneumatique. Selon l'invention, l'ensemble mobile comprend un piston de travail (52-233-420) et un ressort de commande et de propulsion
(62-241-444), agissant sur ce piston en étant progressivement comprimé sous l'effet du déplacement d'une pièce de poussée (52-276-445),
provoqué par une pression d'air comprimé dans une chambre étanche (51-287) prévue dans le corps, le déplacement de la pièce de poussée se
produisant jusqu'au moment où le ressort est brutalement libéré avec échappement de la pression d'air comprimé, en assurant le mouvement rapide
du piston et l'expulsion du liquide hors de la chambre de dosage (38-243-430), préalablement au retour en position initiale de la pièce de poussée.

IPC 1-7
A61M 5/30

IPC 8 full level
A61M 5/30 (2006.01)

CPC (source: EP KR US)
A61M 5/30 (2013.01 - EP KR US)

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0294272 A2 19881207; EP 0294272 A3 19890405; EP 0294272 B1 19920318; AU 1793488 A 19881221; CA 1315164 C 19930330;
DE 3869214 D1 19920423; EP 0315661 A1 19890517; ES 2030879 T3 19921116; GR 3004690 T3 19930428; JP H01503367 A 19891116;
JP H0622637 B2 19940330; KR 890701151 A 19891219; US 5049125 A 19910917; WO 8809189 A2 19881201; WO 8809189 A3 19890209

DOCDB simple family (application)
EP 88401260 A 19880524; AU 1793488 A 19880524; CA 567648 A 19880525; DE 3869214 T 19880524; EP 88904567 A 19880524;
ES 88401260 T 19880524; FR 8800258 W 19880524; GR 920401024 T 19920526; JP 50448688 A 19880524; KR 890700164 A 19890128;
US 30223388 A 19881229

https://worldwide.espacenet.com/patent/search?q=pn%3DEP0315661A1?&section=Biblio&called_by=GPI
https://register.epo.org/application?number=EP88904567&lng=en&tab=main
http://www.wipo.int/ipcpub/?version=20000101&symbol=A61M0005300000&priorityorder=yes&lang=en
http://www.wipo.int/ipcpub/?level=a&lang=en&symbol=A61M0005300000&priorityorder=yes&refresh=page&version=20060101
http://worldwide.espacenet.com/classification?locale=en_EP#!/CPC=A61M5/30

